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Zápis č. 6/2021-2022 z porady vedoucích kateder a ústavů 
dne 1. 3. 2022, 13.00 h, hybridně 

 
Přítomni: kolegium, vedoucí kateder a ústavů, garanti 
Omluveni: doc. Lavický 
 
 
1. 3. 2022 
Program zasedání: 
 
1. Teze akreditace magisterského studijního programu 
2. Microcredentials 
3. Průběh uplynulého zkouškového období 
4. Pomoc Ukrajině – zapojení fakulty 
5. Různé 
 
Poradu zahájil proděkan Koukal. Předal vzkaz děkana, který se z úvodu jednání omluvil, neboť 
se účastnil zasedání kolegia rektora. 
 
1.Teze akreditace magisterského studijního programu 
 
Proděkan Koukal stručně představil dokument „Principy reformy magisterského 
studijního programu Právo a právní věda na Právnické fakultě MU“ a zprávu z 
dotazníkového šetření k této problematice, které byly vedoucím kateder poskytnuty předem. 
Krátce seznámil se vznikem dokumentu, vyjmenoval členy pracovní skupiny, která se na 
vypracování materiálu podílela. Doporučil také prostudovat i odlišná stanoviska, která jsou 
součástí dokumentu. Sdělil, že děkan na zasedání KD dokument označil za dobře zpracovaný 
a připravený k realizaci. Proděkan dále sdělil, že v průběhu března bude dokument zaslán 
k projednání vrcholným orgánům fakulty, a to VR PrF MU a AS PrF MU. V závěru svého vstupu 
poděkoval studijním proděkanům a garantovi mgr. programu doc. Mrkývkovi a otevřel prostor 
pro diskusi. V rozpravě vedoucí diskutovali mimo jiné téma výuky na zahraničních univerzitách 
nebo k okruhu státnicových předmětů i otázku konkrétních předmětů. 
Proděkan Koukal doplnil, že po projednání dokumentu na vrcholných fakultních orgánech, 
vznikne pracovní skupina, která bude schválené cíle dále rozvíjet. Proděkanka Jurníková 
upřesnila, že stávající akreditace magisterského studijního programu platí do roku 2028, 
materiály by měly být kvůli PŘ nachystány do roku 2026. Dále sdělila, že bude snaha některé 
nové prvky vložit už i do současného programu v kooperaci s garantem doc. Mrkývkou.  
Děkan osobně poděkoval pracovnímu týmu pod vedením prod. Koukala za zpracování 
dokumentu, stejně tak i ostatním proděkanům a dalším akademikům, kteří se na přípravě 
podíleli. Uvedl, že nový program má správný směr, precizně zpracovaný cíl, je moderní i 
konkurenceschopný. Požádal vedoucí, aby materiál probrali a promysleli s kolegy na svých 
katedrách. 
 
2. Microcredentials 
 
Proděkan Sehnálek seznámil přítomné vedoucí s úvahami o nové formě kratších 
vzdělávacích kurzů, tzv. microcredentials (mikrodiplomy, minicertifikáty), které by měly být 
součástí vzdělávací nabídky na fakultách v blízké budoucnosti. Úvahy nad možnostmi jejich 
využívání a implementace byly mimo jiné předmětem schůzky proděkanů pro CŽV. 
Mikrodiplomy by byly nabízeny široké i odborné veřejnosti k rozšíření znalostí a dovedností. 
Proděkan požádal přítomné o promyšlení a zvážení možností kateder.  
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3. Průběh uplynulého zkouškového období  
 
Děkan poděkoval všem vyučujícím za bezproblémové zvládnutí podzimního semestru. 
Pozastavil se u SZZk, zmínil, že obdržel stížnosti studentů na chování některých členů komisí, 
především pak na neprofesionální přístup a nevhodné porovnávání s olomouckou fakultou 
v průběhu závěrečné zkoušky. Požádal vedoucí o sdělení a důrazné poučení zkoušejících na 
svých katedrách v tom, že tento přístup je neakceptovatelný. Uvedl také, že zmíněné případy 
bude řešit individuálně. 
Proděkanka Jurníková doplnila, že komise SZZk je zodpovědná za průběh zkoušky jako 
celek. Upozornila rovněž na problémy i u běžných zkoušek, kdy si studenti stěžují, že nemají 
zpětnou vazbu, neví, co udělali špatně, a to se týká i seminárních prací. Tyto výtky nejsou 
dobrou vizitkou fakulty. V závěru vyzvala garanty studijních předmětů, aby si prošli anketu. 
 
4. Pomoc Ukrajině – zapojení fakulty 
 
Děkan navázal na dnešní jednání kolegia rektora, kde se dlouze projednávala možnost 
pomoci Ukrajině. Masarykova univerzita v reakci na situaci na Ukrajině organizuje pomoc pro 
ukrajinské studenty, akademiky a jejich rodiny (https://www.muni.cz/muni-pomaha-ukrajine). 
Uvedl, že se očekává masivní příliv uprchlíků z Ukrajiny a MU je připravena přijmout kolem 
500 ukrajinských studentů a otázkou je jejich zapojení. Mezi návrhy se objevilo zapojení do 
anglických kurzů v rámci Erasmu nebo do výuky češtiny. 
Studenti by dostali status studenta a mohli by v ČR pobývat a studovat. Univerzita se také 
připravuje na přijímání akademiků, kterým by nabídla prostory, ubytování, možnost přednášet 
v AJ. Sdělil, že nyní je velmi těžké odhadnout kolik osob bude mít o nabídku pomoci zájem. 
Informoval o skutečnosti, že univerzita vypověděla smlouvy s ruskými vysokými školami, což 
proběhlo i na PrF. Vyzval, že pokud má někdo známé na Ukrajině, aby je o nabízených 
možnostech pomoci informoval. Proděkan Radvan doplnil, že jsme vstoupili do jednání s ČAK 
ve věci spolupráce při řešení otázek z odvětví azylového práva a jiné problematiky v této věci. 

 
5. Různé 
 
Děkan informoval, že v polovině března se zahájí hodnocení kateder. Hodnocení by mělo být 
spíše neformální setkání vedení s vedoucími kateder nebo ústavů PrF. Předmětem 
společných jednání budou otázky personální, otázky výuky a vědy. Diskutovány budou 
současně plány nebo strategie katedry, náměty na zlepšení, hledání rezerv, bude také 
příležitost ocenit práci vyučujících, případně řešit problematické oblasti. Sdělil, že proděkan 
Koukal připravil předběžný harmonogram schůzek a vedoucí již v této věci informoval. 
Hodnocení proběhne vždy po skončení kolegia děkana. 
 
Tajemnice předala informaci, že od 7. března 2022 začne platit bílý univerzitní semafor. 
Upozornila, že nadále zůstává zákaz vstupu do budovy s příznaky respiračního onemocnění 
a dále platí povinnost nošení roušek, nebudou již izolace a karantény. Sdělila, že nadále se 
držíme vyjádření a pokynů krizového štábu a o případných změnách budou zaměstnanci včas 
informování. 
 
Děkan poděkoval všem za spolupráci. 
 
Schválil: doc. Škop 
Zpracovala: Ing. Hrušková 
V Brně dne 1. 3. 2022 
 


